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A Közművelődési és Foglalkoztatási Program  
megvalósításai és eredményei a megyékben

Vida Dorina HajnalkaVida Dorina Hajnalka

A megragadott lehetőség
Számos településhez hasonló-

an 2020-ban Jakabszálláson sem 
dolgozott közművelődési végzett-
séggel rendelkező szakember. An-
nak érdekében, hogy a törvényi 
kötelezettségnek eleget tudjanak 
tenni megragadták a lehetőséget, 
amit a Nemzeti Művelődési Intézet 
nyújtott és csatlakoztak a Közmű-
velődési Foglalkoztatási és Képzési 
programhoz. A  Program megvaló-
sulásáról és tapasztalatairól, a helyi 
közösségekről, a  településről és jö-
vőbeli tervekről számolt be Szabó 
György, Jakabszállás polgármestere.

V. D.: Hol tájékozottak először a 
Közművelődési Foglalkoztatási és 
Képzési Program indulásáról?

Sz. Gy.: A Nemzeti Művelődési 
Intézet e-mail üzenete és Lezsák 
Sándor úr is tájékoztatott a lehető-
ségről.

V. D.: Milyen indíttatásból csat-
lakoztak a programhoz?

Sz. Gy.: A  törvényi kötelezett-
ségnek kívántunk eleget tenni. 
Jakabszálláson nem volt közmű-
velődési végzettséggel rendelkező 
munkatárs, ezért ez a program egy 
kitűnő lehetőség volt számunkra.

V. D.: Mi alapján került kiválasz-
tásra a jelenlegi közművelődési asz-
szisztens, milyen tulajdonságokkal 
kell rendelkeznie annak, aki ilyen 
munkát tudna vagy szeretne végezni?

Sz. Gy.: Fontosnak tartom, hogy 
a közművelődési munkatársunk 
kitartó, elhivatott, terhelhető le-
gyen, aki tud csapatban dolgozni és 
szeretettel végzi a munkáját. Ezen 
szempontok alapján került kivá-
lasztásra a munkatársunk.

V. D.: Milyen közművelődési fo-
lyamatok indultak a településen az 
utóbbi egy évben – a KFKP prog-
ram ideje alatt?

Sz. Gy.: Jakabszállás is csatla-
kozott a Nemzeti Művelődési In-
tézet „Tudásunkkal kézenfogva a 
közösségekért” projektjéhez, 2021 
novemberében mézeskalács-készí-
tés szakkör indult Jakabszálláson. 
Községünkben két óvoda műkö-
dik, az ide járó gyerekeknek szer-
veztünk mozizást és kézműves 
foglalkozást. A  nagy siker miatt 
havonta sor kerül egy-egy újabb 
foglalkozásra.

V. D.: A  megjelenő vírus meny-
nyiben változtatta meg a közössé-
gek életét, hogyan hatott rájuk?

Sz. Gy.: Alapvetően a pandé-
mia miatti bezárkózás után nagyon 
nehéz közösségeket megszólítani, 
hogy részt is vegyenek a programo-
kon. Hirdettük a rendezvényeket 
az online vagy az offline médiu-
mokban, megszólítottuk a közössé-
geket, azonban érezzük a  megtor-
panást, és időnként nagyon keve-
sen jöttek az eseményekre.

V. D.: Ha a jövőre gondol Polgár-
mester Úr, milyen kezdeményeseket 
lenne érdemes beépíteni a település 
életébe?

Sz. Gy.: Azok a rendezvények 
az igazán sikeresek és látogatot-
tak, amelyek gasztronómiai tevé-
kenységgel összekötött események. 
Ezek a programok az igazán von-
zóak, minden korosztály számára.

V. D.: Mennyire játszanak fontos 
szerepet a művelődő kis közösségek 
a település életében?

Sz. Gy.: Nagyon fontos szere-
pet töltenek be, próbálok minden 
támogatást megadni ezen közössé-
geinknek. A  kis közösségek építik 
és határozzák meg a település nagy 
közösségét.

V. D.: A program végét követően, 
hogyan fog folytatódni a közműve-
lődési munka Jakabszálláson? Van-
nak-e esetleg konkrét tervek?

Sz. Gy.: Tervek mindig van-
nak, hiszen jövőre egy nagyszabá-
sú anyák napja műsort szeretnénk 
összeállítani, valamint települé-
sünk jövőre ünnepli önálló község-
gé alakulásának 100. évfordulóját. 
Szeretnénk egy falukönyvet megje-
lentetni és egy Szent István szobrot 
avatni. Továbbá nem feledkezünk 
meg a Jakab-napi Vigasságról és a 
Falvak Éjszakája rendezvénysoro-
zatról sem.

Szabó György,  
Jakabszállás polgármestere


